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İSLAM’IN KALBİ 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Tarikatımız Allah’a جل جلاله şükür, Nakşibendi tarikatıdır ki o şeriatın özüdür, 

İslam’ın özüdür, Allah’a جل جلاله şükür. Tarikat deyince şimdi insanlar yanlış anlıyor. Başka 
bir şey zannediyorlar. Kandırılıyor ki tarikatın İslam’a daha fazla bağlı oldu. Bağlı 
dediğimiz gibi İslam’ın özüdür. Tarikat şeriat ikisi beraber olmayınca insan 
Müslüman noksan oluyor. Çünkü Allah Azze ve Celle diyor, “Müslüman Bana nasıl 
yaklaşır? İbadetlerle, nafilelerle, nafile ibadetlerle. Ne kadar yaparsa o kadar fazla 
yaklaşmış olur, diyor Allah Azze ve Celle. “O vakit benim onun vurduğu eli olur, 
yürüdüğü ayağım olur, gözü benim nurumla görür” diyor.  

Onu yetişmek için de nefsi terbiye etmek lazım, tezkiye etmek lazım, süzmek 
lazım. Kötülüklerden, kötü huylardan, kötü sözlerden, kötü yapılacak şeylerden 
temizlemek lazım. O’dur işte tarikatımızın özü bu. Kırk bir tarikat var. Onlar da her 
birisinin usulü başkadır. Hepsi hak tarikattır. Onların pirleri kutuplardır. En yüksek 
mertebe yetişen Allah Azze ve Celle’nin indinde onlara hepsine özel hususiyatlar 
vermişler. Allah Azze ve Celle onların bu menbaa oldukları için Peygamber 
Efendimiz ṣallá Llāhu aleyhi ve sellem gelip de insanlara hidayet vesile olsun diye, 
doğru yolda olsun diye, onların manevi kuvvetleri de çok büyüktür. Onun için, onları 
ziyaret edip istifade edilir. Şeytanın milleti kandırdığı gibi değil. Ölü denmez onlara. 
Ölü olan, onlara ölü diyen ölüdür, kendisi ölüdür. Onun hayatı yoktur. Hayat 
onlardadır. Çünkü Peygamber Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم yolundadır. Peygamber Efendimiz’in 
 yolunu gösteren zatlardır, mübareklerdir. Yani hepsi yüzlerce var. En büyükleri صلى الله عليه وسلم
yüzlerce meşayıh var bu tarikatların şeyhleri. Her birisinin kerametleri meşhurdur, 
sözleri meşhurdur. Onların yolu Peygamber Efendimiz’e صلى الله عليه وسلم giden yoldur.  

İşte insanlar da herkes kendi meşrebine göre bir yol tutar. O yol lazımdır. Her 
Müslümana o yolda gitmesi lazımdır. Ama gitmeyin ne de oluyor. Onlar da kendi 
hallerine göre idare eder. Ama onlara karşı gelmek bu iyi değil. Çünkü Allah'ın جل جلاله, 
Allah Azze ve Celle’nin dostlarına düşmanlık etmek, Allah’a جل جلاله düşmanlık etmektir. 
Hadisi Kudsi diyor, “ ھُتیدَاع دَْقَف ا/یلِوَ يلِ ىدَاعَ نْمَ ”, “Man ‘Ādā Lī Veliyyan faqad 
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‘ādeytuh.” Kim benim bir sevdiğim kuluma düşmanlık ederse ben ona düşman 
Olurum diyor Allah Azze ve Celle. Allah Azze ve Celle’nin düşman olduğu kimse 
iflah etmez.  

Onun için çoğu şeytan Müslümanları dinden çıkarmak için uğraşır. Yapamazsa 
dindekilerini faziletten uzaklaştırır. Birbirlerine düşman ettirmek ister. Bu düşman 
olan da tarikat dışı insanlar. Tarikat içindeki insanlar, herkes için onlara merhamet 
eder, dua eder ki Allah جل جلاله ıslah eylesin. Onlar ıslah olsun. Başkalarına da zarar 
vermesin. Kandırılmış insanlar, zavallı insanlar. Onların yolu yol değildir. Onlar ne 
kadar yoldan çıkmış olsalar bile yani şer’i hüküm olsa çoğunun yani imanından, 
İslam’dan şüphe düşecek gibi olur. Ama bizim Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
aleyhi ve sellem’in buyurduğu mübarek söz, “La ilahe illa Allah Muhammedun 
Rasulullah ṣallá Llāhu aleyhi ve sellem diyen Müslümandır.” Onu kafir diyemezsin. 
Ama sözler, maaza Allah جل جلاله, küfre kadar sözler oluyor. O olsa bile, La ilahe illa Allah 
dedi mi ne müşrik deriz ne kafir deriz. Ama maalesef onlar en ufak bir şeyde 
insanlara müşriktir, kafirdir. Küfre itham eder.  

Onun için, tarikat muhakkak herkes dediğimiz gibi nefsini terbiye etsin. Kendi 
halini ıslah etsin diye lazımdır insanlara, insanlığa bahusus Müslümanlara. Tarikatta 
olan insan kendini daha fazla terbiye etmesi lazım. Kendine dikkat etmesi lazım ki, 
“Ben tarikattayım başkaları bu ne biçim tarikat demesin ondan sonra.” Yavaş yavaş 
birden de olmuyor. Birden kalkıp da ne derler boya küpü değil ki batırıp çıkarsın 
başka bir türlü olasın. Yavaş yavaş olur inşaAllah. Elinden geldiği kadar. Biz bu yolda 
gidiyoruz, nefsimizi terbiye etmek için gidiyoruz. Allah جل جلاله niyetimize göre verir 
inşaAllah. O da bir tarikatın güzel tarafı: her şeyi iyi olarak görmek, her şeyi güzel 
olarak görmektir inşaAllah. 

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
05 Nisan 2025/ 07 Şevval 1446 
Lefke, Kibris 
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